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HISTORIELAGET 

HOMMELVIKS VENNER 

 
ÅRSMØTE TORSDAG 25 .  JANUAR 202 4  

SAKLISTE: 

1. ÅPNING 

2. VALG AV MØTELEDER, SEKRETÆR OG 2 TIL Å SKRIVE     

UNDER PROTOKOLL. 

3. BERETNINGER 

4. REGNSKAP 

5. INNKOMNE FORSLAG 

6. KAFFE 

7. VALG 

8. AVSLUTNING. 

 

 

 

 

Ps. Dokumentet er 2 sidig 
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HISTORIELAGET HOMMELVIKS VENNER 
 

Årsberetning for 2023 

Styret har i perioden bestått av 

Leder  Kåre Sandmark 

Kasserer  Roger Nilsson 

Sekretær  Linda Tetlimo 

IKT-ansvarlig  Kåre Sandmark 

Leder fotogruppa  Eirik Haugen 

Leder museumsgruppa  Guri Sveian 

Leder kulturminnegruppa Olav Fossen 

Møtevirksomhet: 

I 2023 ble det avholdt 11 styremøter.  

HHV har pr i dag ca. 250 medlemmer fra fjern og nær. En økning på 8 medlemmer. 

Fordelingen: 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

Aktiviteter: 

 

Styret ble litt amputert når vår sekretær måtte melde avbud grunnet familiære årsaker. Roller, Strategi og 

arbeidsområder ble derfor lagt på is. Fra høsten av fikk vi Magnhild Fiskvik Johansen til å vikariere som 

sekretær frem til årsmøtet 2024. 

Det er arrangert 2 bildekvelder med et tilleggs-tema fra museumsgruppa. 

Dette kommer man tilbake til under beretningen fra hver avdeling. 

Lagets representanter til Årbokkomite har også i år vært med å gi ut årboka for 2023 til 

medlemmene og for salg. 

I desember ble det montert utvendig kameraovervåking i Jakobsli museum. 

HHV har deltatt med: 
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- Kulturfestivalen på Midtsandtangen. Lite besøkt fra Hommelvik, «Er det riktig arena 

å bruke ressurser på»? 

-  

- Roger Snustad gjennomførte guiding i Hommelvik sentrum for Boysenslekta. 

 

- 2 bildekvelder i Bruket kulturhus. Den ene i mai og den andre i november. Med 

meget bra oppmøte ca. 120-130 til stede hver kveld. 

-  

- Solveig Dahl ga ut en ny revidert dialekt bok med nye ord og uttrykk. Ligger for salg 

i Jakobsli. 

 

- Deltakelse på årsmøtet til Malvik historielag og Mostadmark Jernverk Venner 

 

- Deltakelse på seminar rundt arkivering av bilder og dokumenter arrangert av Sør- 

Trøndelag historielag, Interkommunalt arkiv, NTNU spesialsamlinger, Gunnerus-

biblioteket og Inter Kommunalt Arkiv (IKA) 

-  

It-leder for IKA ønsket å besikte arkivet vårt . Meget imponert og konkluderte med at stort 

bedre kunne ikke dem tilby. 

 

Også i år deltok HHV med et lag i Quizkonkurranse (EKM), resultatet er vel ikke så 

overraskende.  Seier for 4. året på rad. Styret gratulerer 

 

Aktiviteten i de enkelte gruppene kommer under årsmeldingen fra gruppen. 
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IKT 
 

Arbeidet med å digitalisere bildearkivet fortsetter.  Det er pr i dag ca. 21 000 bilder i arkivet, hvorav ca. 

8.000 har fått tilknyttet informasjon. 

Vi fikk også overlevert arkivet etter fotograf Ludvik Aasback med ca. 10.000 negativposer som 

inneholder rundt 100 000 bilder. Fotogruppa har arbeid i lang tid fremover med dette. 

Det er i denne perioden innkjøpt 2 pc’er og en proff negativ-skanner med dedikert pc. 

 

Utviklingen og vedlikeholdet av lagets Web side er en kontinuerlig arbeidsprosess og Aage Moan er en 

hjelpende hånd til korrektur og kategorisering. 

Anbefaler å besøke siden.  https://hommelviksvenner.no  

Gode tilbakemeldinger fra besøkende.. 

 

Sider er besiktiget 128 282 ganger i 2023 spredd over hele 

Verden. Hva det letes etter er uviss. (analyseres ikke) 

MEST POPULÆRE STEDER 

 1 - 10 av 200   
 

Sted Besøk % Besøk 

1. Danmark 36 811 28,70 % 

2. Norge 18 786 14,64 % 

3. US-- 11 117 8,67 % 

4. Tyskland 4 986 3,89 % 

5. Frankrike 4 681 3,65 % 

6. Singapore 3 978 3,10 % 

7. Kina 3 081 2,40 % 

8. Russland 3 059 2,38 % 

9. Virginia 2 819 2,20 % 

10. India 2 635 2,05 % 

 

 

https://hommelviksvenner.no/
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Fotogruppas beretning for året 2023 
 

Fotogruppa har dette året bestått av følgende personer: 

 

Eirik Haugen (leder),   

Steinar Grindbak,  

Anne Berit Moen,  

Ketil Iversen,   

Bjørn Kristian Brandsleth, ¨ 

Roger Snustad,  

Per Jakob Størdal.  (ikke aktiv i perioden) 

Raymond Nilsson (ikke aktiv i perioden) 

Kåre Sandmark: Fast tilknyttet gruppa som IT-ansvarlig og tilrettelegger. 

 

Virksomhet: 
 

*Gruppa har hatt møte stort sett hver onsdag. (antall: 39). Hovdvirksomheten har vært registrering av 

bilder for arkivering, utstilling og forberedelse til bildekvelder og utvelgelse av bilder til kalender. 

 

* Noen bilder i vår utstilling på legekontoret har blitt skiftet ut 

* Torsdag11.mai bildekveld i kulturhuset.  Tema var Hommelviks utvikling fra ca 1880 –ca 1950 

med hovedvekt på «Husan og folkan».  Robert Iversen fortalte historier fra sin tid som beboer i 

Kassern.  I tillegg til bildeframvisning  ble det utstilt malerier av Ivar Pettersen med tema «Mellom 

bakkar og berg».  Inga Werenskiold fortalte om bakgrunnen til disse bildene fra IOGT i Oslo. 

Museumsgruppa bidro med tilrettelegging og kaffeservering i Nygaardsvollsalen.  

Publikumstilstrømningen var over all forventning.  (ca 120). 

 

* ?? juni.  HHV deltok på kulturmønstring på Midtsandtangen. 

*  30.august: Aasbacks fotoarkiv ble overlevert til HHV. 

* 17.oktober: formell overtakelse av fotoarkivet i Jakobsli museum.  Deltakere: Lise Mari Haugen  

og Roger Aasback (givere).  Presse var representert ved Malviknytt og Bladet.   

* 9.okober. Bildekveld i kulturhuset.  Tema var industriutvikling Hommelvik og Muruvik fra ca 

1880 -1990 med hovedvekt på Hommelvik Bruk, Hommelvik Verft & Støberi , Østeraas 

kassefabrikk og NOBØ fabrikker. Jon Eidem fortalte om Meraker Brugs virksomhet  i Muruvik.    I 

tillegg hadde museumsgruppa laget en hatteutstilling.  Museumsgruppa bidro med tilrettelegging og 

kaffeservering.  Antall publikumere: ca 130. 

 

*Kalender ble utarbeidet i løpet av høsten og lagt ut for salg på Extra i Hommelvik i nov/des. I 

tillegg lagt ut for salg i gangen til legekontoret. 

*Kåre Sandmark har i løpet av høsten lagt «aasbackarkivets protokoll» inn i en søkbar database, slik 

at det er klart for å overføre negativene inn i vårt ordinære arkiv. Et viktig arbeid gjenstår her.   

 

Medlemmene i gruppa har i perioden lagt ned mange arbeidstimer.  Oppmøtet og innsatsen har vært 

upåklagelig. Anne Berit har i tillegg sørget for «nogo attåt» hver onsdag  

En stor takk til alle for innsatsen.   

 

Hommelvik, 25.januar 2024 

For fotogruppa i HHV 

Eirik Haugen (leder) 



 
 

side 6 

 

Museumsgruppa beretning for året 2023 
 

Museumsgruppa har dette året bestått av følgende personer: 

 

 Guri Sveian (leder) 

 Olav Fossen 

 Kristin Haugan 

 Liv Fossen Haugen 

 Steinar Torgeir Haugen 

 Per Harald Høiby 

 Magnhild Johansen 

 Johan Martin Rudolfsen 

 Inger Vikan 

 Iver M. Storvik 

 

 

 

- En del støvsuging om våren på alle rom 

- Åpent dagen før 1. mai (lite besøk) 

- På juni sa vi ja til å få besøk av 9. trinn fra Vikhammer ungdomsskole. Ca 90 elever 

de kom i 3 grupper, som vi organiserte slik at 5 stk. rullerte til hvert rom – hvor vi sto en fra 

historielaget på hver plass/rom. 

- Takk til de som var positiv og stilte opp en hel dag. 

- Lite aktivitet om sommeren. 

ikke mye stemning i gruppa for åpne søndager. 

- I august hadde vi besøk av ei gruppe på 9-10 damer (noen x hommelvikinger) som ønsket å 

se museet. Var meget fornøyd. 

- På ettersommeren var det besøk av Boysenfamilien som hadde slekts treff. 

- I november samtidig som fotogruppa hadde bildekveld i bruket, ordna vi med hatteutstilling i 

gangen. Var ca. 60 hatter. Besøkende var imponert. 

- Museet ble julepyntet 29. november 

- 4. desember hadde vi besøk av 1. trinn fra Hommelvik skole. De kom i 3 puljer, og ble fordelt 

på stua og skolestua. Kristin Haugan spilte en gammel/streng lærer. I stua får de lage 

gammeldags julekurv og se på gammeldags juletre. 

- Åpent museum lørdag 9. desember under juletretenning på torget (lite besøk) 

 

Guri Sveian 

Leder 
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Ute-gruppa museet 

 

 

Gruppa har i perioden bestått av følgende: 

Olav Fossen  

Steinar Haugen 

Per Harald Høiby 

Johan Martin Rudolfsen  

Iver M. Storvik 

Eivind Steen 

Jostein Vikan 

 

Alle rom i Jakobsli museum er nå tatt i bruk. Arbeidet har derfor i stor grad 

bestått av diverse vedlikehold så som malingsflikk og diverse bistand til 

montering av mottatte gjenstander. Her kan nevnes spesielt gaven fra Eldar 

Buås som blant annet var ei skapdør fra 1794 som opprinnelig har vært på 

et skap som sto på gården Hommelvik nedre, eller Sanden som den også er 

benevnt. Fra Eldar har vi også fått 2 utebenker som er laget på Hommelvik 

Støberi. 

Vi har laget 2 stk. langbord som er ment for utvendig arrangement i 

Jakobsli. Ellers har ute-gruppa deltatt på dugnadene til kulturminnegruppa. 

Pussing av og montering av ovner er ting vi har litt dårlig samvittighet for, 

men sammen med maling av benker er dette noe vi har planlagt å gjøre til 

våren. 

 

Olav Fossen 

Hommelvik 25.januar 2024 
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Kulturminnegruppa beretning for året 2023. 
 

Gruppa har i perioden bestått av følgende:  

Olav Fossen (leder) 

Toralv Spets 

Jan Arne Malvik 

Roy Gunnar Hansen  

Tore Hammer  

I og med at alle aktiviteter og dugnader foregår på dagtid, er det kun leder 

fra den valgte gruppa som har hatt anledning til å være med på arbeidet som 

er utført. I tillegg har utegruppa i museumsgruppa deltatt. Dette har fungert 

veldig bra i og med at de store oppgavene i museet er fullført. Alle rom der 

er nå tatt i bruk. 

Følgende arbeider er utført på de 4 faste kulturminnene historielaget har 

ansvaret for: 

 

Brokarene ved Homla: Her er det ryddet busker og kratt på begge sider av 

elva. Det er satt opp en kjettingsperre for å markere plassen på sørsida og 

for å hindre at plassen blir brukt som avfallsplass for snørydding. 

Gressklipping er utført ukentlig i sommermånedene. 

 

Bjørnrommet: Her er det ryddet skog på store deler av plassen og ned mot 

veien. Det er lagt ned steinheller for å markere stien opp til plassen. For å 

gjøre plassen mer publikumsvennlig er det behov for å drenere deler av 

området og få fram husmurene som er ganske nedgrodde pr dato. Dette er 

arbeide vi planlegger å starte med til våren. 

 

Tyskertrappene: Her er det ryddet busker og kratt langs stien. 2 store 

grantrær som hadde falt over stien er fjernet. Her er imidlertid ei stor rotvelt 

som vi planlegger å fjerne i løpet av sommeren. Vi har fått en del kritikk på 

at stien er dårlig merket enkelte steder. For å bøte på dette har vi markert 

stien med spraymaling, men denne er nå i ferd med å forsvinne. Til 

sommeren må vi sette opp en mer varig løsning. 

 

Sollielva: Dette er vel plassen som trenger minst vedlikehold. Her er det 

kun klippet gress. 

Kulturminnegruppa har ikke vurdert å foreslå nye faste kulturminner. 

Olav Fossen (leder) 
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Til slutt 
 

Takk til alle tillitsvalgte i denne perioden.. Lykke til med valget og sammensetninger i 2024.  

 

Kåre Sandmark (Leder) 


